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AJUNTAMENT 

DE 

BONREPÒS I MIRAMBELL 

 

Ajuntament en Ple 

Sessió ordinària  

Data: 30/07/13 

 

             Al Saló de Sessions de la Casa Consistorial de Bonrepòs i Mirambell, sent les 

vint hores trenta minuts del dia trenta de juliol de 2013 es van reunir els/les senyors/res 

que després es relacionen, els/les quals representen més d'un terç del nombre legal de 

membres de la Corporació, sota la presidència del Sr. Alcalde, Fernando Traver 

Sanchis, assistit pel secretari-interventor Ernesto Cárcel Pérez, que dóna fe de l'acte, 

sent l'objecte la celebració de la sessió ordinària de l'Ajuntament ple convocada per al 

dia de hui. 

 

Assistents: 

Alcalde: 

Fernando Traver Sanchis 

 

Tts. d'alcalde: 

Amparo Sancho Vicente 

José Laguna Rodrigo 

Trinidad Trives Noguera 

 

Regidors/es: 

Raquel Pérez Crespo 

Ana Mª Godino Gutiérrez 

Jesús Raga Ros  

Ángel Ramón Carretero 

Marcos Nuñez Clemente 

María Inmaculada Soriano López      

M. José Amigó Laguarda 

 

 

 

Pel Sr. Alcalde es va declarar obert l'acte, passant a tractar els diferents punts de l'orde 

del dia. 
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1. ACTES ANTERIORS 

 

Vistos els esborranys de les actes de les sessions anteriors, són aprovades per unanimitat 

dels/les assistents les corresponents a les sessions: 

 

- Sessió del 27.03.2013, amb la modificació següent: Punt 5. Eliminació d'un 

paràgraf de la intervenció del Sr. Raga per duplicitat. 

 

 Sessió del 19.06.2013 

 

Queda pendent d'aprovació l'acta corresponent a la sessió del 29.05.2013 

 

2. APROVACIÓ COMPTE GENERAL 2012 

 

En primer lloc intervé i explica el Sr. alcalde. 

 

Diu que considera important per a l'estabilitat econòmica de l'Ajuntament que hi haja 

romanent positiva. 

 

Intervé a continuació el Sr. Raga i diu literalment: 

 

“Bé, nosaltres en l'aprovació d'aquest pressupost, al novembre de 2011,  ja vam dir 

perquè no estàvem d'acord, i fins i tot vam fer al·legacions, nosaltres i més de 100 veïns, 

que no van ser ateses...  

 

En aquest pressupost es doblega el sou l'alcalde en plena crisi econòmica, quan havia dit 

que no cobraria, donant exemple del pensar de cada u... 

 

Com no era suficient, en aquest pressupost, també, aprovava un sou per a la regidora de 

Benestar Social... 

 

En aquest pressupost s'aprovava una partida de festes totalment irreal, com ja vam dir... 

total la desviació d'aquesta partida només va ser de més del 50 %... 

 

Així podríem estar desglossant tot el que creiem que no havia de ser així... però només 

deixem aquestes pinzellades que defineixen molt quin era el plantejament... i defineixen 

clarament qui és cada u... “Pa i circ... i diners per a nosaltres”   

 

A continuació la Sra. Amigó diu que el seu vot serà en contra, per no ser responsable de 

la gestió. El Sr. alcalde li respon que cal ser coherent. 
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El Sr. Raga afig que això és demagògia barata, que la situació econòmica està prou 

sanejada i que té una explicació, que ja en el pressupost anterior es comptava amb un 

romanent de tresoreria positiu. 

 

Passat l'assumpte a votació, per sis vots favorables dels/les regidors/es de PP i cinc vots 

en contra dels/les regidors/es de PSOE i BLOC, aquest Ajuntament Ple adopta l'acord 

següent:  

“El Compte general de 2012 va ser sotmès a dictamen de la Comissió Especial de 

Comptes en data 23 de maig de 2013, i exposat al públic mitjançant un edicte publicat al 

Butlletí Oficial de la província de data 4 de juny de 2013, sense que durant el termini de 

quinze dies i huit més s'haja formulat cap reclamació ni observació, per la qual cosa 

aquest Ajuntament Ple adopta l'acord següent: 

 

Aprovar el Compte general de l'exercici 2012, quedant el mateix a disposició del 

Tribunal de Comptes i de la Sindicatura de Comptes de la Comunitat Valenciana.” 

 

3. CALENDARI LABORAL FESTES LOCALS 2014 

 

Explica la proposta el Sr. alcalde. 

 

Passat l'assumpte a votació, per unanimitat dels/les assistents aquest Ajuntament Ple 

adopta l'acord següent: 

 

“Vista la necessitat de designar les festivitats locals per al pròxim any 2014, aquest 

Ajuntament Ple adopta l'acord següent: 

 

a) Designar com a festivitats locals per al pròxim exercici de 2014, els dies següents: 

 

Dia 24 de juny de 2014, Festivitat de Sant Joan  

Dia 13 d'octubre de 2014, Dia d'Acció de Gràcies   

 

b) Remetre certificat del present acord a la Direcció Territorial de la Conselleria 

d'Economia, Indústria, Turisme i Ocupació.  

 

b) Facultar a l'Alcaldia Presidència per a quants tràmits i firma de documents es 

necessiten per a l'execució del present acord.” 
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4. CONTRACTE CONCESSIÓ POLIESPORTIU 

 

Explica la proposta el Sr. alcalde que diu: 

 

“Aquest Ajuntament, amb data 13 de maig de 1996, va subscriure contracte de 

concessió del Poliesportiu Municipal amb el Sr Juan Manuel Botella Cubells. 

 

 Amb data 15 de setembre de 1999, la Sra Natividad Ledesma López es va 

subrogar en aquest contracte. 

 

 Amb data 20 de desembre de 2006, mitjançant una Resolució de l'Alcaldia núm. 

445/06, d’aquesta data, es va aprovar una nova subrogació a favor de Grup d'Esplai 

d'Atletisme de la Mancomunitat del Carraixet, sent l'actual concessionari. 

 

 La duració del contracte és d'un any, prorrogable tàcitament per successius 

períodes de la mateixa duració si cap de les parts el denuncia abans del venciment, no 

podent excedir el contracte més les pròrrogues de setanta-cinc anys. 

 

 Per l'actual concessionari s'ha realitzat una oferta de realitzar inversions al seu 

càrrec, la descripció i valoració de les quals és la següent: 

 

 Zona de llançament i salts   2.500,00 € 

 Pista de Pàdel   30.000,00 € 

 Terrassa del bar  18.500,00 € 

 Càmeres de vigilància   2.100,00 € 

 Tractor      2.300,00 € 

  Total inversió  55.400,00 € 

 

 El termini per realitzar la inversió serà de 12 mesos, a comptar de la data de la 

seua aprovació. 

 

 L'amortització de les mateixes serà de 1.500,00 € anuals: 

 

 Per tot això es proposa l'adopció de l'acord següent:  

 

 a) Autoritzar al concessionari del Poliesportiu Municipal realitzar inversions al 

seu càrrec, la descripció i valoració de les quals és la següent: 

 

 Zona de llançament i salts   2.500,00 € 

 Pista de Pàdel   30.000,00 € 

 Terrassa del bar  18.500,00 € 
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 Càmeres de vigilància   2.100,00 € 

 Tractor      2.300,00 € 

  Total inversió  55.400,00 € 

 

 b) Modificar la clàusula tercera del contracte de concessió en el sentit que el 

cànon de concessió queda fixat en la quantitat de 1.500,00 € anuals, que s'actualitzarà 

anualment en les variacions del IPC que publique l'INE, i  que serà aplicat a 

l'amortització d’aquestes inversions.  

 

 c) Introduir una nova clàusula en el contracte que queda redactada com segueix: 

 

 "Una vegada amortitzades totes les inversions, aquestes quedaran en propietat de 

l'Ajuntament. 

 

 Si l'Ajuntament decidira no prorrogar el contracte abans que hagen sigut 

amortitzades totes les inversions, l'Ajuntament indemnitzarà al concessionari les 

inversions pendents d'amortitzar.  

 

 Si el concessionari decidira no prorrogar el contracte abans que hagen sigut 

amortitzades totes les inversions, aquestes quedaran en propietat de l'Ajuntament sense 

que procedisca cap indemnització. 

 

 En cas de rescissió del contracte per causa imputable al concessionari, les 

inversions quedaran en propietat de l'Ajuntament sense que procedisca cap 

indemnització. 

 

 d) Facultar a l'Alcaldia-Presidència per a quants tràmits i firma de documents es 

necessiten per a l'execució del present acord.” 

 

A continuació intervé el Sr. Raga, en nom del Grup Socialista, i diu literalment: 

 

“A nosaltres totes les inversions que vegem que són un bé per al poble ens pareixen 

fenomenals, aquesta i totes... i les acollim amb els braços oberts... 

 

Una pista de pàdel és una inversió que li pot donar vida al poliesportiu... sobretot a 

l'hivern que no va quasi ningú... considerem que és tan necessària que la portàvem al 

nostre programa electoral... assumint l'Ajuntament aqueixa inversió... 

 

Fer un tancament al bar és l'altre complement que és necessari... 

 



6 

 

Tot açò és perfecte... ara bé, nosaltres des del primer moment vam posar entrebancs al 

procediment, no ens agrada... així ho hem transmés a la comissió informativa i a la 

reunió... fins i tot ho vam parlar amb Miguel...” 

 

A continuació intervé la Sra. Amigó, en nom del BLOC, i diu que agraeixen la voluntat 

de Miguel Rubio i tenen la voluntat que l'acord s'adopte per unanimitat, però que desitja 

demanar un informe al respecte, per la qual cosa sol·licita que quede sobre la mesa. 

 

El Sr. alcalde decideix deixar aquest punt sobre la mesa per a un millor estudi del tema. 

 

 

5. MODIFICACIÓ PREU PÚBLIC EPA 

 

Explica la proposta el Sr. alcalde. 

 

Els portaveus de PSOE i BLOC expressen la seua conformitat amb l'acord, per la qual 

cosa passat l'assumpte a votació, per unanimitat dels/les assistents, aquest Ajuntament 

Ple adopta l'acord següent: 

 

“Vista la conveniència d'ampliar l'oferta lectiva de l'EPA donada la demanda existent en 

aquests moments, és necessari introduir el preu públic corresponent a les classes 

d’anglès i informàtica en l'Ordenança Reguladora del mateix. 

 

 Per això, aquest Ajuntament Ple adopta l'acord següent: 

 

 a) Modificar l'article 3 de l'Ordenança Reguladora del Preu Públic de "altres 

Ensenyaments", quedant redactat com segueix: 

  

Article 3.- Quantia:  La quantia del preu públic serà la fixada en la tarifa següent: 

  

ESCOLA  ESPORTIVA MUNICIPAL: 

Majors de 16 anys 

Gimnàstica Tercera Edat………………………… GRATUÏTA 

Gimnàstica, manteniment………………………….GRATUÏTA 

Frontennis………………………………………………..12€ /mes 

Aeròbic, Pilates……………………..…………………..12€/mes 

Ioga……………………….…………………….………18€ matricula 

                              18€/mes 

Taekwondo…………………………………………..….12€/mes 

Atletisme…………………………...…………………...30€/any 

De 6 a 16 anys 
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Escola Esportiva Infantil………..………………………12€/any 

 

ESCOLA DANSA DEL VENTRE 

Mensualitat.......................................................................10 euros 

 

ESCOLETA DE TEATRE 

Mensualitat.......................................................................15 euros 

 

ALTRES ENSENYAMENTS....................................10 euros 

 

ESCOLA PERMANENT D'ADULTS: 

Matrícula EPA i Valencià (per curs): 

Residents     20€ 

No residents                40€  

 

Matrícula Anglès (per curs) 

Residents     30€ 

No residents                50€ 

 

Matrícula Informàtica (per curs) 

Residents     30€ 

No residents                50€ 

 

1. Es contemplarà una reducció del 20% de la matrícula per minusvalidesa. 

2. Es contemplarà una reducció del 10% de la matrícula per família nombrosa. 

 

ESCOLA D'ESTIU: 

Natació     30 euros 

Matins, residents    63 euros 

Matins, no residents                        125 euros 

Matins més menjador: 

Residents              120 euros 

No residents                         200 euros 

Tot el dia, residents                        135 euros 

Tot el dia, no residents                240 euros 

 

En el cas que es matriculen en l'ESCOLA D'ESTIU dos o més xiquets/es d'una mateixa 

família veïna de Bonrepòs i Mirambell, del total de l'import es farà un descompte del 25 

%. 
 

INSTAL·LACIONS POLIESPORTIU 
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FRONTENNIS: sense llum: 4.80€/h – amb llum: 6€/h 

 

TENNIS: sense llum: 4.80€/h – amb llum: 6€/h 

 

FUTBOL-SALA: sense llum: 9€/h – amb llum: 15€/h 

 

BÀSQUET: sense llum: 9€/h – amb llum: 15€/h 

 

PISCINA: Xiquets: 1€/h – Adults: 1.80€/h 

 

 b) Que se seguisquen els tràmits corresponents fins a la seua aprovació 

definitiva.” 

 

6. ADHESIÓ AL PLA D'OCUPACIÓ CONJUNT I EXPT 2 DE 

MODIFICACIÓ DE CRÈDITS  

 

El Sr. Alcalde explica la proposta d'adhesió al pla, així com la corresponent modificació 

de crèdits que es proposa: 

 

PRESSUPOST MUNICIPAL DE 2013 

EXPEDIENT NÚM. 2 DE MODIFICACIONS DE 

CRÈDIT 

 

TRANSFERÈNCIES DE CRÈDIT 

 

 

Partida que es crea  

  

241.47000 Pla d'Ocupació Conjunt de les Adms. Pques. 

Valencianes 

1.875,00 

 TOTAL 1.875,00 

  

  

Partides que disminueixen  

  

165.21004 Contracte de manteniment enllumenat públic 1.875,00 

TOTAL 1.875,00 
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El Sr. Raga, en nom del Grup Socialista i la Sra. Amigó, en representació del Grup 

BLOC expressen la seua conformitat amb la proposta, encara que expressen la seua 

preocupació pel que fa al pagament per part de la Generalitat. 

 

Passat l'assumpte a votació, per unanimitat dels/les assistents, aquest Ajuntament Ple 

adopta l'acord següent: 

 

“Vist el Pla d'Ocupació Conjunt de les Administracions Públiques Valencianes aprovat 

per Orde 3/2013, de 22 de març, de la Conselleria d'Economia, Indústria, Turisme i 

Ocupació, així com les bases aprovades per la Diputació de València, publicades en el 

B.O.P. de data 2 de juliol de 2013, aquest Ajuntament Ple, adopta l'acord següent: 

 

a) Sol·licitar adherir-se aquest Ajuntament al Pla d'Ocupació Conjunt de les 

Administracions Públiques Valencianes aprovat per Orde 3/2013, de 22 de març, de la 

Conselleria d'Economia, Indústria, Turisme i Ocupació. 

 

 b) Aprovar el cost total del projecte per la quantitat de 5.625 €, aportant aquest 

Ajuntament la quantitat de 1.875 € (5 treballadors). 

 

 c) Aprovar l'Expedient de Modificació de Crèdits del Pressupost Municipal que 

s'adjunta al present, a fi de dotar pressupostàriament l'aportació municipal. 

 

 d) Comprometre's a totes les obligacions es que deriven de la inclusió d'aquest 

Ajuntament en l’esmentat Pla. 

 

 e) Facultar a l'Alcaldia per a tots els tràmits i firma de documents que es 

necessiten per a l'execució del present acord, així com a la Junta de Govern Local per  

aprovar les corresponents bases i convocar el programa d'ajudes en l'exercici de 2013." 

 

 

7. RETRIBUCIONS EN CAS D'INCAPACITAT TEMPORAL 

 

 Explica el Sr. alcalde en primer lloc la proposta d'acord. 

A continuació pren la paraula el Sr. Raga, en nom del PSOE, i diu literalment: 

 

“Sobre aquest tema ens fem moltes preguntes... 

 

Per què ara? Per què no es va portar en període i termini per a la negociació? Es fa per 

algú en concret? Com se'ns diu que ens han enganyat en la mesa de negociació? O s'heu 

deixat enganyar o sou molt fàcils d'enganyar... a les reunions es va preparat, la resta no 
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ens val... per tant ens pareix un acord vàlid i si no, haver-lo deixat per estudiar-lo aqueix 

dia... o la paraula d'un no val res... 

 

Només el sentir, expressat en la comissió informativa, que vostés tenen, en contra dels 

funcionaris ho diu tot... va haver-hi moments que vam veure com un odi cap a ells, que 

ens va fer veure moltes coses que estan passant en el personal de l'Ajuntament són 

poques comparat amb les que vindran... i abans que treballadors d'aquest ajuntament són 

persones, això no s’ha d’oblidar... les coses es fan d'una altra manera... 

 

I després se'ns demana que s'aprove per unanimitat, que si no arrimem el muscle... per 

favor!!!  

 

Si heu trencat tots els consensos que hi havia en l'Ajuntament durant molts anys... ja ho 

vam dir l'any passat, que ja res seria igual... per a vosaltres hem sigut un zero a 

l'esquerra... la majoria absoluta era l'única cosa que valia... vos burleu i ens falteu al 

respecte ple si, ple també... i ara que vas a aprovar açò contra els funcionaris, votant un 

acord al qual tu arribares, ens busques... et vam dir que quan ens buscares no ens 

trobaries... llig l'acta i voràs com va ser així...” 

 

A continuació la Sra. Amigó, en nom del BLOC, intervé i pregunta sobre l'acta de la 

mesa de negociació amb els treballadors. 

 

Afig que votarà en contra per rebutjar la llei de la qual deriva aquesta proposta. 

 

Passat l'assumpte a votació, per sis vots favorables dels/les regidors/es del PP i cinc vots 

en contra dels/les regidors/es de PSOE i BLOC, aquest Ajuntament Ple adopta l'acord 

següent: 

 

“Vist l'article 9 del Reial Decret Llei 20/2012, de 13 de juliol, que regula en el seu 

número l la prestació econòmica en la situació d'Incapacitat Temporal del personal al 

servei de les Administracions Públiques,  

Resultant que per Providència d'aquesta Alcaldia de data 28 de juny últim es va disposar 

que per Secretaria-Intervenció s'emetera un informe sobre les retribucions que 

legalment hagen de percebre els empleats d'aquest Ajuntament en cas d'Incapacitat 

Temporal,  

Resultant que amb data l de l'actual mes de juliol, per Secretaria Intervenció es va 

emetre l'informe següent:  

"d'acord amb allò que s'ha ordenat per l'Alcaldia d'aquest Ajuntament, i en compliment 

del que establix l'article 3.a) del Reial Decret 1174/1987, de 18 de setembre, pel qual es 

regula el Règim Jurídic dels Funcionaris d'Administració Local amb Habilitació de 

Caràcter Nacional, emet el següent,  
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INFORME  

 

PRIMER.-OBJECTE.-L'objecte de l'informe és sobre les retribucions que legalment 

hagen de percebre els empleats d'aquest Ajuntament en cas d'Incapacitat Laboral 

Transitòria.  

 

SEGON.-RÈGIMS APLICABLES.-Cal distingir dos col·lectius: a) els funcionaris 

públics ingressats amb anterioritat a l’l d'abril de 1993, procedents de l'antiga MUNPAL 

i b) els laborals, així com els funcionaris ingressats després d’aquesta data.  

Quant al primer col·lectiu, és a dir, els funcionaris provinents de l'antiga MUNPAL, cal 

dir el següent:  

L'article l del Reial Decret 480/1993, de 2 d'abril, pel que s'integra en el Règim General 

de la Seguretat social el Règim especial de la Seguretat Social dels Funcionaris de 

l'Administració Local preceptua:  

«l. El personal actiu i passiu que, en 31 de març de 1993, estiguera inclòs en el camp 

d'aplicació del Règim Especial de la Seguretat Social dels Funcionaris de 

l'Administració Local quedarà integrat amb efectes de l'1 d'abril de 1993 en el Règim 

General de la Seguretat Social.  

2. A partir de la data d'integració, al personal indicat en l'apartat anterior li serà 

aplicable la normativa del Règim General de la Seguretat Social, amb les particularitats 

previstes en aquest Reial Decret».  

Per la seua banda, l'article 6 del Reial Decret 480/1993, de 2 d'abril, preceptuava en el 

seu primer paràgraf:  

«Les prestacions d'assistència sanitària i d'incapacitat laboral transitòria es concediran al 

personal actiu i, si és el cas, als seus familiars, en els mateixos termes i condicions que 

els previstos en el Règim General de la Seguretat Social, si bé seran prestades d'acord 

amb el que establix la Disposició Transitòria Cinquena».  

Pel que es referix a les prestacions per incapacitat laboral transitòria del personal actiu 

(hui incapacitat temporal) la Disposició Transitòria Cinquena paràgraf cinqué del Reial 

Decret 480/1993, indicava que «la prestació per incapacitat laboral transitòria derivada 

de contingències comunes, es reconeixerà i abonarà per les corporacions locals, entitats 

o institucions que tinguen al seu càrrec el personal actiu que s'integre».  

És a dir els funcionaris integrats provinents de l'extinta MUNPAL estan inclosos en 

règim general de la seguretat social i les prestacions a les quals tenen dret en la situació 

d'incapacitat temporal és exactament la mateixa que la resta dels funcionaris 

d'administració local, amb la diferència per a la corporació Local de què la prestació és 

totalment a càrrec de la corporació.  

Quant al segon col·lectiu (igual al primer quant a prestacions) cal distingir dues 

situacions: els que iniciaren la incapacitat temporal amb anterioritat al 14 d'octubre de 

2012 i els que la iniciaren després d’aquesta data. Atés que actualment en aquest 



12 

 

Ajuntament no hi ha cap empleat que iniciara la incapacitat temporal amb anterioritat a 

aquesta data, estudiarem només la situació d'incapacitat temporal que regeix actualment. 

La normativa actual ve establida pel que disposa l'article 9 del Reial Decret Llei 

20/2012, de 13 de juliol, que regula en el seu número 1 la prestació econòmica en la 

situació d'incapacitat temporal del personal al servei de les Administracions Públiques i 

òrgans constitucionals. Per la seua banda, el número 2 del mateix article 9 preveu que 

"cada Administració Pública, en l'àmbit de les seues competències respectives, podrà 

complementar les prestacions que perceba el personal funcionari inclòs en el Règim 

General de Seguretat Social i el personal laboral al seu servei en les situacions 

d'incapacitat temporal, d'acord amb els següents límits referits a les retribucions que 

perceberen en el mes anterior al de causar-se la incapacitat.”   

L. Quan la situació d'incapacitat temporal derive de contingències comunes es podran 

reconéixer els següents complements retributius:  

-Durant els 3 primers dies fins a arribar com a màxim al 50 % de les retribucions. (En el 

règim general de la seguretat social, durant aquests tres dies no hi ha prestació).  

-Des del dia 4t fins al 20é, ambdós inclusivament, la suma de la prestació econòmica 

reconeguda per la Seguretat Social i el complement reconegut no podrà superar en cap 

cas el 75 % de les retribucions. (En el règim general de la seguretat social la quantia de 

la prestació és del 60 % de la base reguladora).  

-A partir del dia 21é inclusivament, l'equivalent al 100 % de les retribucions. (En el 

règim general de la seguretat social la quantia de la prestació és del 75 % de la base 

reguladora).  

2. Quan la situació d'incapacitat temporal derive de contingències professionals, la 

prestació reconeguda per la Seguretat Social podrà ser complementada, des del primer 

dia, fins a arribar com a màxim al 100 % de les retribucions que vingueren corresponent 

a aquest personal en el mes anterior al de causar-se la incapacitat. (En el règim general 

de la seguretat social la quantia de la prestació és del 75 % de les retribucions).  

A més, segons el número 5 de l'article 9, cada Administració Pública podrà determinar, 

respecte al seu personal, els supòsits en els quals amb caràcter excepcional i 

degudament justificats es puga establir un complement fins a arribar, com a màxim, al 

100 % de les retribucions que gaudiren en cada moment, considerant-se en tot cas 

degudament justificats els supòsits d'hospitalització i intervenció quirúrgica.  

Doncs bé, la Disposició Transitòria Quinzena concedeix un termini de 3 mesos perquè 

cada Administració Pública desenvolupe les previsions contingudes en l'article 9.2 des 

de la publicació de Reial Decret Llei, termini a partir del qual produirà efectes en tot 

cas.  

 

TERCER.-SITUACIÓ D'AQUEST AJUNTAMENT.-No hi ha res establit quant a la 

Incapacitat Temporal (abans Incapacitat Laboral Transitòria) en el Conveni Col·lectiu 

d'aquest Ajuntament; no obstant, sempre s'ha complementat fins al 100 % de les 

retribucions des del primer dia. No obstant això, arreplegat o no en el conveni, cal tindre 
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en compte el que disposa l'apartat 7 de l'article 9 de l’esmentat Reial Decret Llei, que 

diu: 7. "Així mateix, se suspenen els Acords, Pactes i Convenis vigents que 

contradiguen el que disposa aquest article. " És a dir haguera o no acord, pacte o 

conveni, va ser suspés per aquest Reial Decret Llei.  

En relació amb això, en la Mesa General de Negociació, en sessió celebrada el dia 31 

d'octubre de 2012, s'adopta acord, la part dispositiva del qual diu:  

a) Que durant els tres primers dies d'incapacitat transitòria d'un treballador, les 

retribucions queden fixades en un 50% dels conceptes de la nòmina fixos i periòdics.  

b) Que en el tram que va del dia 4 al 21 de baixa per incapacitat transitòria, les seues 

retribucions es complementaran fins a arribar al 100% de la mensualitat ordinària.  

 

En relació amb això, cal dir el següent:  

a) No és un acord d'un òrgan resolutori de l'Ajuntament. Aquest acord de la Mesa de 

Negociació hauria d'haver-se sotmés a l'aprovació de l'Ajuntament Ple, òrgan que té les 

atribucions per a aprovar aquest acord, segons el que disposa l'article 22.2 i) de la vigent 

Llei Reguladora de les Bases de Règim Local.  

b) És adoptat fora del termini establit per la Disposició Transitòria Quinzena de 

l’esmentat Reial Decret Llei. És a dir, en data 14 d'octubre de 2012 va expirar el termini 

per a acordar millorar les prestacions per Incapacitat Temporal. Adoptat després 

d'aqueixa data, adquireix vigència? Segons la norma, NO.  

c) Però el que és més clar i palpable, l'Ajuntament complementa el 50 % en els tres 

primers dies de la baixa, però del 4t al 20é dia només pot complementar fins al 75 %, no 

el 100 %. I a partir del dia 21é que pot complementar fins al 100 %, no acorda res.  

 

CONCLUSIÓ.  

A) Si s'haguera adoptat acord Plenari abans del 14 d'octubre de 2012, aquest 

Ajuntament haguera pogut complementar els següents complements retributius:  

1. Quan la situació d'incapacitat temporal derive de contingències comunes:  

-Durant els 3 primers dies fins a arribar com a màxim al 50 % de les retribucions.  

-Des del dia 4t fins al 20é, ambdós inclusivament, la suma de la prestació econòmica 

reconeguda per la Seguretat Social i el complement reconegut no podrà superar en cap 

cas el 75 % de les retribucions.  

-A partir del dia 21é, inclusivament, l'equivalent al 100 % de les retribucions. 

 

Casos excepcionals que pot determinar l'Ajuntament: amb caràcter excepcional i 

degudament justificats: es pot establir un complement fins a arribar, com a màxim, al 

100 % de les retribucions que gaudiren en cada moment, considerant-se, en tot cas, 

degudament justificats els supòsits d'hospitalització i intervenció quirúrgica. 

2. Quan la situació d'incapacitat temporal derive d'accident de treball i malaltia 

professional. 

Des del primer dia, fins a arribar com a màxim al 100 % de les retribucions.  
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B) No havent adoptat acord Plenari abans del 14 d'octubre de 2012 aprovant les millores 

dels complements (cas d'aquest Ajuntament), caldrà ajustar-se a les prestacions que 

estableix el Règim General de Seguretat Social, que són:  

 

1. Quan la situació d'incapacitat temporal derive de contingències comunes 

 

-Els 3 primers dies: sense prestacions.  

-Del 4t al 20é dia: el 60 % de les seues retribucions totals.  

-Del 21é dia en avant. El 75 % de les seues retribucions totals.  

2. En cas d'accident de treball i malaltia professional:  

75% de les seues retribucions totals, des del dia en què es produïsca el naixement del 

dret. 

És quant tinc a bé informar, sense perjuí de qualsevol altre informe millor fundat."  

Considerant que d'acord amb allò que s'ha negociat en la Mesa General de Negociació, i 

dins de la legalitat no es poden complementar les retribucions del 4t al 20é dia més enllà 

del 75 %, aquest Ajuntament Ple adopta l'acord següent:  

• a) Quan la situació d'incapacitat temporal derive de contingències comunes, fins al 

tercer dia, se li reconeixerà un complement retributiu del cinquanta per cent de les 

retribucions que es perceberen en el mes anterior al de causar-se la incapacitat. Des del 

dia quart fins al vinté, ambdós inclusivament, es reconeixerà un complement que sumat 

a la prestació econòmica reconeguda per la Seguretat Social siga equivalent al setanta-

cinc per cent de les retribucions que vingueren corresponent a aquest personal en el mes 

anterior al de causar-se la incapacitat. A partir del dia vint-i-uné, inclusivament, se li 

reconeixerà una prestació equivalent al cent per cent de les retribucions que es 

perceberen en el mes anterior al de causar-se la incapacitat.  

L'Ajuntament determinarà els supòsits en els quals amb caràcter excepcional i 

degudament justificat el complement puga arribar durant tot el període de duració de la 

incapacitat el cent per cent de les retribucions que gaudiren en cada moment. A aquests 

efectes, es consideraran en tot cas degudament justificats els supòsits d'hospitalització i 

intervenció quirúrgica.  

 

• b) Quan la situació d'incapacitat temporal derive de contingències professionals, la 

prestació reconeguda per la Seguretat Social serà complementada durant tot el període 

de duració de la mateixa, fins al cent per cent de les retribucions que percebera aquest 

personal en el mes anterior al de causar-se la incapacitat.” 

 

 

8. MOCIÓ PSOE SOBRE DEUTES AMB EL COL·LEGI 
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Aquesta moció queda fusionada amb el punt núm. 11 MOCIÓ BLOC SOBRE DEUTES 

AMB EL COL·LEGI. 

 

La Sra. Trives exposa uns cartells en el ple. 

 

Intervé el Sr. Ramón i pregunta al Sr. alcalde si té alguna cosa a dir, a la qual cosa el Sr. 

alcalde li respon que no. 

 

El Sr. Raga diu que això és il·legal. 

 

A continuació llig la moció la Sra. Soriano que diu: 

 

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 

Fa any i mig vam presentar una moció a este ple en què denunciàvem els impagaments 

reiterats per part de la Generalitat Valenciana i el deute que constantment manté, havien 

portat al col·lapse i l'asfíxia financera a multitud d'empreses, i inclús a la fallida. Igual 

que a moltíssimes institucions, administracions i ajuntaments. 

 

La moció es va presentar pels impagaments de la Conselleria d'Educació al col·legi de 

Bonrepòs i Mirambell que resultaven ser de tal calibre que resultaven insuportables. 

 

Doncs any i mig després, a pesar de diversos plans de pagaments a proveïdors, la 

situació torna a ser insuportable. A dia 15 de juliol, al col·legi de Bonrepòs i Mirambell 

deuen els gastos de funcionament de tot el 2013 (uns 14.000 €), les beques de menjador 

des del curs passat i tot el curs que ha acabat (+ de 50.000 €), a la qual cosa cal sumar 

els bo llibres que deuen dos anys als pares. En total més de 64.000 € més els 

bonollibres, una cosa certament insuportable! 

 

L'Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell, i en especial la seua Regidora d'Educació i el 

seu alcalde, no poden inhibir-se una vegada més i mirar cap a un altre costat davant de 

la situació que està vivint el nostre centre escolar Mare de Déu del Pilar. 

 

Per tot això, el GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA DE L'AJUNTAMENT DE 

BONREPÒS I MIRAMBELL  proposa al ple els següents: 

 

ACORDS 

 

1.- Que s'eleve una queixa a la Conselleria d'Educació, explicant la situació,  recordant-

los les seues obligacions i que abonen tot el deute, perquè no continuen deteriorant el 

bon funcionament del centre, ni l'educació dels nostres jóvens. 
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2.- Que s'exigisca una reunió amb l'actual consellera d'Educació, Senyora Mª José 

Catalá, on acudisca tota la comunitat Educativa del municipi (Direcció Del Centre, 

AMPA i Ajuntament) i s'exigisca el pagament del deute i una data ferma per a 

l'eradicació dels barracons en el nostre municipi” 

 

A continuació intervé la Sra. Sancho que diu literalment: 

 

“Abans que res m'agradaria donar una notícia que encara que no ha sigut mencionada 

imagine que alegrarà a tots pels beneficis que repercutiran en el col·legi: la Conselleria 

ens ha concedit el mig PT més que vam sol·licitar a més de 4.363€ del contracte 

programa. 

 

Aquests diners a proposta del director del col·legi es destinaran a pissarres digitals, el 

primer cicle ja compta amb elles i ara el segon cicle també en tindrà.  

 

Respecte a les despeses de funcionament la setmana passada es va fer un ingrés de 

5.300€ del deute del menjador. 

 

Encara que es realitzen ingressos constants per part de la Conselleria per al pagament 

del deute del col·legi, remetrem un escrit en el qual se sol·licite el pagament del deute 

total per part de la Conselleria d'Educació.” 

 
El Sr. Raga pren la paraula a continuació i diu que no dubte de la veracitat de les xifres 

que figuren en la moció ja que li les han facilitat en el mateix centre escolar. La Sra. 

Sancho li contesta que ni les posa en dubte ni les dóna per bones. 

 

Es decideix el desglossament dels acords de la moció per a la seua votació per separat. 

 

Passat l'assumpte a votació, aquest Ajuntament Ple, per unanimitat dels/les assistents 

adopta l'acord següent: 

 

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 

Fa any i mig vam presentar una moció a aquest ple en què denunciàvem els 

impagaments reiterats per part de la Generalitat Valenciana i el deute que constantment 

manté, havien portat al col·lapse i l'asfíxia financera a multitud d'empreses, i inclús a la 

fallida. Igual que a moltíssimes institucions, administracions i ajuntaments. 

 

La moció es va presentar pels impagaments de la Conselleria d'Educació al col·legi de 

Bonrepòs i Mirambell que resultaven ser de tal calibre que resultaven insuportables. 
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Doncs any i mig després, a pesar de diversos plans de pagaments a proveïdors, la 

situació torna a ser insuportable. A dia 15 de juliol, al col·legi de Bonrepòs i Mirambell 

deuen les despeses de funcionament de tot el 2013 (uns 14.000 €), les beques de 

menjador des del curs passat i tot el curs que ha acabat (+ de 50.000 €), a la qual cosa 

cal sumar els bonollibres que deuen dos anys als pares. En total més de 64.000 € més els 

bonollibres, una cosa certament insuportable! 

 

L'Ajuntament de Bonrepòs i Mirambell, i en especial la seua Regidora d'Educació i el 

seu Alcalde, no poden inhibir-se una vegada més i mirar cap a un altre costat davant de 

la situació que està vivint el nostre centre escolar Mare de Déu del Pilar. 

 

Per tot això, aquest ajuntament adopta el següent: 

 

ACORD 

 

1.- Que s'eleve una queixa a la Conselleria d'Educació, explicant la situació,  recordant-

los les seues obligacions i que abonen tot el deute, perquè no continuen deteriorant el 

bon funcionament del centre, ni l'educació dels nostres joves.” 

 

Passat a votació a continuació el segon punt de la moció, queda desestimat per sis vots 

en contra dels/les regidors/es del PP i cinc vots favorables dels/les regidors/es de PSOE 

i BLOC. 

 

9. MOCIÓ PSOE SOBRE BEQUES D'ESTUDIS 

 

Llig la moció la Sra. Soriano que diu: 

 

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 

Les decisions que s’estan adoptant, tant pel Govern d'Espanya com pel Govern de la 

Generalitat Valenciana, en l'actual situació de crisi econòmica profunda que estem 

vivint, està generant una societat fracturada. 

 

Les pitjors xifres dels països que participen en la cimera de Roma, Espanya és amb 

diferència el que pitjors xifres mostra: fins a l’abril, un total de 964.000 joves estaven 

aturats al nostre país, amb una taxa d’atur del 56,4%. 

 

Les xifres evidencien que un de cada quatre aturats menors de 25 anys a la zona euro és 

espanyol. A la Comunitat Valenciana tenim el 30% d’atur, el 18% de les persones viuen 

en nivells de pobresa, i més de 118.000 famílies no reben cap tipus de prestació. 
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Segons un estudi elaborat per les universitats de Jaén i València, este any, uns 35.000 

estudiants han perdut la seua beca, com a conseqüència dels nous requisits imposats pel 

ministre Wert per accedir-ne. Per esta via el Ministeri ha retallat 110 Milions d’euros. I 

el proper curs, el nombre d’estudiants que hauran perdut les ajudes a l’estudi s’elevarà a 

85.000, segons l’estudi citat. Així i en tan sols dos cursos Espanya retrocedirà a unes 

taxes de cobertura en beques amb tan sols un 16% d’estudiants becats, xifra similar a la 

que hi havia al curs 2003-2004. Esta investigació assenyala que en només dos anys, 

Espanya retrocedirà a nivells d’inversió de fa una dècada amb una retallada de més de 

300 milions d’euros en ajudes a l’estudi. 

 

Una beca és per a compensar la desigualtat econòmica en l’accés a un dret, és una forma 

de garantir que uns recursos més modestos no van a impedir a un jove poder estudiar. 

 

Els socialistes denunciem que el PP estiga retrocedint vàries dècades creant una 

educació universitària per a rics per culpa de la desmesurada pujada de taxes que ha 

suposat un gran sacrifici per a moltes famílies i la impossibilitat del pagament de les 

mateixes per altres. 

 

Amb el Govern del PSOE es va aconseguir que les beques foren un dret no subjecte a la 

disponibilitat pressupostària i que s’arribara al màxim històric en becaris i quanties, fent 

així efectiva la necessària igualtat d’oportunitats. 

 

Fa uns dies hem conegut l’esborrany de Reial Decret sobre beques que el Govern 

d'Espanya pretén aprovar en el mes d’agost, en què es pretenen endurir els requisits per 

a ser beneficiari d’una beca. Davant d'esta irresponsabilitat del Govern d'Espanya, el 

nostre municipi no pot romandre aliè, i cal un pronunciament clar que reclame al 

Govern d'Espanya i al Govern de la Generalitat Valenciana que respecten el dret dels 

joves a accedir o romandre a la Universitat sense veure’s exclosos de la mateixa per 

falta de recursos econòmics. 

 

 

Per tot això, el Grup Municipal Socialista presenta per a la seua consideració i 

aprovació pel Ple els següents  

 

ACORDS 

 

 

1. Instar al Govern d'Espanya a que porte a terme una congelació de taxes 

universitàries als imports fixats per al curs 2011-2012.  
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2n Instar el Govern d'Espanya a que rectifique els requisits establerts per a l’obtenció 

de beques pel Reial Decret 1721/2007 pel qual s’estableix el règim de les beques i 

ajudes a l’estudi als previs a l’aprovació del Reial Decret 100/2012, de 29 de juny. 

 

3r Instar al Govern de la Generalitat Valenciana a què adopte les mesures necessàries 

per a la cobertura dels preus públics de matrícula per a aquells estudiants que, per la 

seua situació econòmica personal o familiar, no puguen afrontar el pagament dels 

mateixos.” 

 

 

Oberta deliberació respecte d'això, pren la paraula en primer lloc la Sra. Amigó, en nom 

del BLOC, per a expressar la seua conformitat amb la proposta d'acord, que les beques 

són un dret de tots i que una societat és més rica com més cultura té. 

 

El Sr. alcalde a continuació sol·licita que quede sobre la mesa per a un millor estudi del 

tema, el que no accepta el PSOE. 

 

Passat l'assumpte a votació, queda rebutjada la proposta per cinc vots favorables dels 

regidors/es de PSOE i BLOC i sis vots en contra dels/les regidors/es del PP. 

 

 

 

 

10. MOCIÓ PSOE SOBRE DESPESES JUDICIALS RECURS CONTENCIÓS 

 

Llig la moció en primer lloc el Sr. Ramón, que diu: 

 

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS 

 

Arran de l'aprovació en la JGL del 4 de setembre del 2012 l'acord pel qual s'adjudicava 

la gestió de la biblioteca municipal i centre d'informació juvenil a una empresa privada, 

per un termini de quatre anys prorrogables per successius períodes anuals, que es 

prestaren a canvi de la utilització de tres aules de la Sala a del Centre Cívic Municipal, 

amb informe en contra del secretari, constituint una cessió de sòl públic, per la qual cosa 

tots els regidors de l'oposició van considerar que l'acte és, manifestament contrari a la 

legalitat, amb el que van presentar un recurs de reposició contra el dit acord. 

 

També es van realitzar distintes reunions amb els portaveus dels grups municipals en 

què es va sol·licitar a l'alcalde que començara el procés de nou per a realitzar-ho de 

forma correcta, a la qual cosa el sr. Alcalde es va negar moltes vegades. 
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Posteriorment davant de la no resposta al dit recurs i davant de la invitació per part de 

l'alcalde, perquè se n'anara als jutjats, si es volia una resposta, 4 regidors vam creure 

convenient anar als tribunals i plantejar un contenciós contra l'acord de la JGL. 

 

Arribat a este punt, com els que interposen el recurs són regidors de la corporació, 

l'Ajuntament, no pot rebre assistència lletrada del servici de defensa en juí de la 

Diputació Provincial, havent de contractar servicis d'advocat i procurador. 

 

L'Ajuntament per acord de JGL ha decidit contractar l'advocada Pilar Jiménez Vanegas 

del Col·legi d'Advocats de València per un import de 3.000€ més IVA i a Mª Rosa 

Calvo Barber procuradora de València per un import de 400€ més IVA per a l'exercici 

de la defensa en juí en el recurs 000740/2012 interposat davant del Jutjat del 

Contenciós-Administratiu núm. 6 de València.  

 

Per tot això, el Grup Socialista presenta per a la seua consideració i aprovació pel Ple 

els següents: 

 

ACORDS 

 

A. Que atés que l'acord pres en la JGL del 4 de setembre pel qual s'adjudicava de la 

gestió de la biblioteca municipal i centre d'informació juvenil, per un termini de quatre 

anys, prorrogables per successius períodes anuals, que es prestaren a canvi de la 

utilització de tres aules de la Sala a del Centre Cívic Municipal, amb informe en contra 

del secretari municipal per no complir els requisits d'este tipus de procés segons la 

regulació vigent, sol·licitem que: 

 

1. Siga el sr. alcalde qui assumisca el cost dels gastos ocasionats pel procés judicial en 

compte de la corporació municipal, atés que l'actuació que ha originat el recurs és 

deguda enterament a l'actuació personal i poc reflexiva del sr. Alcalde.” 

 

Oberta deliberació respecte d'això, pren la paraula en primer lloc la Sra. Amigó per a 

expressar la seua conformitat amb la proposta. 

 

A continuació intervé el Sr. alcalde per a dir que el que vol el PSOE és que pague 

l'alcalde, però que quan ells estaven en el govern, pagava l'Ajuntament, com tantes 

vegades ha passat amb Vicenta Bosch. 

 

El Sr. Ramón aclareix que no diuen que no siga legal, sinó que és injust. 

 

Passat l'assumpte a votació, queda rebutjada la proposta per cinc vots favorables dels 

regidors/es de PSOE i BLOC i sis vots en contra dels/les regidors/es del PP. 
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11. MOCIÓ BLOC SOBRE DEUTES AMB EL COL·LEGI 

 

Aquest punt ha quedat fusionat amb el 8. MOCIÓ PSOE SOBRE DEUTES AMB EL 

COL·LEGI 

 

12. INFORMES DE PRESIDÈNCIA 

 

El Sr. alcalde informa sobre els assumptes següents: 

 

-Sobre les places d'aparcament 

-Sobre la concessió de l'assistència tècnica per a la revisió del PGOU i el contracte amb 

la tècnica redactora  del Document Consultiu 

-Sobre el procediment de declaració de responsabilitat tributària i audiència per deutes 

de la Comunitat d'Usuaris d'Abocaments de la Conca del Carraixet. 

-Sobre el Programa Provincial  d'Assistència Nutricional per a Menors Escolaritzats en 

Educació Infantil i Primària. 

 Interlocutòria sobre l'execució de la sentència de la UE 3 

 

13. INFORMES ÒRGANS SUPRAMUNICIPALS 

 

No es presenta cap informe. 

 

14. PRECS I PREGUNTES 

 

Pren en primer lloc la paraula la Sra. Amigó i diu sobre la interlocutòria d'execució de la 

sentència de la UE3, que són responsables tots els que van votar a favor. 

A continuació s'obri un intens debat respecte d'això. 

Finalment el Sr. alcalde diu que els integrants del govern socialista van ser uns 

irresponsables. 

 

A continuació efectua les preguntes següents: 

 

 Pregunta quan estarà acabat el nou centre de salut. La Sra. Godino pregunta al 

seu torn que on està l'informe favorable d'infraestructures de la Conselleria. 

En aquest moment, es torna a generar un nou debat a aquest respecte. 

 Pregunta sobre l'eliminació dels coloms. Li explica el Sr. alcalde. 

 Pregunta sobre l'article per a la revista El Poble. El Sr. alcalde li respon que no 

s'ha editat el número previst de la revista. 

 

A continuació efectua els precs següents: 
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 Prega es retire el cartell exposat al Centre Cívic d'España 2000 

 Prega se'ls entregue el projecte d'ampliació del col·legi. 

 

Finalment expressa el seu agraïment al Sr. Alcalde per accedir a la seua sol·licitud de 

canvi de data de celebració d'aquesta sessió del Ple. 

 

A continuació, el Sr. Raga efectua les preguntes següents: 

 

 Per què no s'ha convocat una reunió de portaveus que van sol·licitar per a veure 

el projecte de Conselleria del col·legi. Li respon la Sra. Sancho que no s’ha fet a causa 

d’un lapsus. 

 Sol·licita l'entrega de documentació sol·licitada i pendent d'entregar. Se li respon 

que li l’entregarà l'administrativa d'urbanisme. 

 Exposa una queixa sobre la desinsectació i desratització. Li responen el Sr. 

alcalde i la Sra. Trives que s'ha comunicat a ETS i que ja s'està efectuant. 

 Pregunta per unes rodes que han quedat en les parets del quarter. Li respon el Sr. 

alcalde que està previst que se les emporte una empresa. 

 Pregunta quina és la previsió d'incorporació dels policies que es troben en 

situació de baixa mèdica. Li respon el Sr. Alcalde que està previst que l'agent Vacas 

s'incorpore durant el mes d'agost i l'agent Marí durant el mes de setembre. 

 Pregunta finalment per què no assistix la Sra. Sancho a moltes Juntes de Govern 

Local. Li respon la Sra. Sancho que és una qüestió laboral. 

 

    

  I no havent-hi més assumptes que tractar, el Sr. Alcalde va alçar la sessió, sent les vint-

i-dos hores trenta minuts, de tot el qual, com a secretari, done fe. 

 

L'alcalde                                 El secretari 

 

 

 

 

 

Fernando Traver Sanchis                   Ernesto Cárcel Pérez 
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AJUNTAMENT 

DE 

BONREPÒS I MIRAMBELL 

 

Ayuntamiento en Pleno 

Sesión ordinaria  

Fecha: 30/07/13 

 

En el Salón de Sesiones de la Casa Consistorial de Bonrepòs i Mirambell, siendo las 

veinte horas treinta minutos del día treinta de julio de 2013 se reunieron los/las 

señores/as que luego se relacionan, los/las cuales representan más de un tercio del 

número legal de miembros de la Corporación, bajo la presidencia del Sr. Alcalde, 

Fernando Traver Sanchis, asistido por el secretario-interventor Ernesto Cárcel Pérez, 

que da fe del acto, siendo el objeto la celebración de la sesión ordinaria del 

Ayuntamiento Pleno convocada para el día de hoy. 

 

 

Asistentes: 

Alcalde: 

Fernando Traver Sanchis 

 

Ttes. de alcalde: 

Amparo Sancho Vicente 

José Laguna Rodrigo 

Trinidad Trives Noguera 

 

Concejales/as: 

Raquel Pérez Crespo 

Ana Mª Godino Gutiérrez 

Jesús Raga Ros  

Ángel Ramón Carretero 

Marcos Nuñez Clemente 

María Inmaculada Soriano López      

M. José Amigó Laguarda 

 

         Por el Sr. Alcalde se declaró abierto el acto, pasando a tratar los diferentes puntos 

del orden del día. 

 

1. ACTAS ANTERIORES 
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Vistos los borradores de las actas de las sesiones anteriores, son aprobadas por 

unanimidad de los/las asistentes las correspondientes a las sesiones: 

 

-Sesión del 27.03.2013, con la siguiente modificación: Punto 5. Eliminación de un 

párrafo de la intervención del Sr. Raga por duplicidad. 

 -Sesión del 19.06.2013 

 

Queda pendiente de aprobación el acta correspondiente a la sesión del 29.05.2013 

 

2. APROBACIÓN CUENTA GENERAL 2012 

 

En primer lugar interviene y explica el Sr. Alcalde. 

 

Dice que considera importante para la estabilidad económica del Ayuntamiento que 

haya remanente positiva. 

 

Interviene a continuación el Sr. Raga y dice literalmente:  

 

“Bien, nosotros en la aprobación de este presupuesto, en noviembre de 2011,  ya 

dijimos porqué no estábamos de acuerdo, e incluso hicimos alegaciones, nosotros y más 

de 100 vecinos, que no fueron atendidas...  

 

En este presupuesto se dobla el sueldo el Alcalde en plena crisis económica, cuando 

había dicho que no cobraría, dando ejemplo del pensar de cada uno... 

 

Como no era suficiente, en este presupuesto, también, aprobaba un sueldo para la 

concejala de Bienestar Social... 

 

En este presupuesto se aprobaba una partida de fiestas totalmente irreal, como ya 

dijimos... total el desvío de esta partida solamente fue de más del 50 %... 

 

Así podríamos estar desglosando todo lo que creemos que no debía de ser así... pero 

solo dejamos estas pinceladas que definen mucho cuál era el planteamiento... y definen 

claramente quien es cada uno... “Pan y circo... y dinero para nosotros” 

 

Seguidamente la Sra. Amigó dice que su voto será en contra, por no ser responsable de 

la gestión. El Sr. Alcalde le responde que hay que ser coherente. 

 

El Sr. Raga añade que eso es demagogia barata, que la situación económica está 

bastante saneada y que tiene una explicación, que ya en el presupuesto anterior se 

contaba con un remanente de tesorería positivo. 
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Pasado el asunto a votación, por seis votos favorables de los/las concejales/as de PP y 

cinco votos en contra de los/las concejales/as de PSOE y BLOC, este Ayuntamiento 

Pleno adopta el siguiente acuerdo:  

“La Cuenta General de 2012 fue sometida a dictamen de la Comisión Especial de 

Cuentas en fecha 23 de mayo de 2013, y expuesta al público mediante edicto publicado 

en el Boletín Oficial de la Provincia de fecha 4 de junio de 2013, sin que durante el 

plazo de quince días y ocho más se haya formulado reclamación ni observación alguna, 

por lo que este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

Aprobar la Cuenta General del ejercicio 2012, quedando la misma a disposición del 

Tribunal de Cuentas y de la Sindicatura de Cuentas de la Comunidad Valenciana.” 

 

3. CALENDARIO LABORAL FIESTAS LOCALES 2014 

 

Explica la propuesta el Sr. Alcalde. 

 

Pasado el asunto a votación, por unanimidad de los/las asistentes este Ayuntamiento 

Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

“Vista la necesidad de designar las festividades locales para el próximo año 2014, este 

Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

a) Designar como festividades locales para el próximo ejercicio de 2014, los siguientes 

días: 

 

Día 24 de junio de 2014, Festividad de San Juan  

Día 13 de octubre de 2014, Día de Acción de Gracias   

 

b) Remitir certificación del presente acuerdo a la Dirección Territorial de la Conselleria 

de Economía, Industria, Turismo y Empleo.  

 

b) Facultar a la Alcaldía Presidencia para cuantos trámites y firma de documentos se 

precisen para la ejecución del presente acuerdo.” 

 

4. CONTRATO CONCESIÓN POLIDEPORTIVO 

 

Explica la propuesta el Sr. Alcalde que dice: 
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“Este Ayuntamiento, con fecha 13 de mayo de 1996, suscribió contrato de concesión del 

Polideportivo Municipal con Don Juan Manuel Botella Cubells. 

 

 Con fecha 15 de septiembre de 1999, Dña Natividad Ledesma López se subrogó 

en dicho contrato. 

 

 Con fecha 20 de diciembre de 2006, mediante Resolución de la Alcaldía nº 

445/06, de dicha fecha, se aprobó una nueva  subrogación a favor de Grup D'Esplai 

d'Atletisme de la Mancomunitat del Carraixet, siendo el actual concesionario. 

 

 La duración del contrato es de un año, prorrogable tácitamente por sucesivos 

periodos de igual duración si ninguna de las partes lo denuncia antes del vencimiento, 

no pudiendo exceder el contrato más las prórrogas de setenta y cinco años. 

 

 Por el actual concesionario se ha realizado una oferta de realizar inversiones a su 

cargo, cuya descripción y valoración es la siguiente: 

 

 Zona de lanzamiento y saltos   2.500,00 € 

 Pista de Pádel   30.000,00 € 

 Terraza del bar  18.500,00 € 

 Cámaras de vigilancia   2.100,00 € 

 Tractor      2.300,00 € 

  Total inversión 55.400,00 € 

 

 El plazo de realizar la inversión  será de 12 meses, a contar desde la fecha de su 

aprobación. 

 

 La amortización de las mismas será de 1.500,00 € anuales: 

 

 Por todo ello se propone la adopción del siguiente acuerdo:  

 

 a) Autorizar al concesionario del Polideportivo Municipal realizar inversiones a 

su cargo, cuya descripción y valoración es la siguiente: 

 

 Zona de lanzamiento y saltos   2.500,00 € 

 Pista de Pádel   30.000,00 € 

 Terraza del bar  18.500,00 € 

 Cámaras de vigilancia   2.100,00 € 

 Tractor      2.300,00 € 

  Total inversión 55.400,00 € 

 



27 

 

 b) Modificar la cláusula tercera del contrato de concesión en el sentido de que el 

canon de concesión queda fijado en la cantidad de 1.500,00 € anuales, que se actualizará 

anualmente en las variaciones del IPC que publique el INE, y  que será aplicado a la 

amortización de dichas inversiones.  

 

 c) Introducir una nueva cláusula en el contrato que queda redactada como sigue: 

 

 "Una vez amortizadas todas las inversiones, éstas quedaran en propiedad del 

Ayuntamiento. 

 

 Si el Ayuntamiento decidiese no prorrogar el contrato antes de que hayan sido 

amortizadas todas las inversiones, el Ayuntamiento indemnizará al concesionario las 

inversiones pendientes de amortizar.  

 

 Si el concesionario decidiese no prorrogar el contrato antes de que hayan sido 

amortizadas todas las inversiones, éstas quedarán en propiedad del Ayuntamiento sin 

que proceda indemnización alguna. 

 

 En caso de rescisión del contrato por causa imputable al concesionario, las 

inversiones quedarán en propiedad del Ayuntamiento sin que proceda indemnización 

alguna. 

 

 d) Facultar a la Alcaldía-Presidencia para cuantos trámites y firma de 

documentos se precisen para la ejecución del presente acuerdo.” 

 

A continuación interviene el Sr. Raga, en nombre del Grupo Socialista, y dice 

literalmente: 

 

“A nosotros todas las inversiones que veamos que son un bien para el pueblo nos 

parecen fenomenales, ésta y todas... y las acogemos con los brazos abiertos... 

 

Una pista de pádel es una inversión que le puede dar vida al polideportivo... sobre todo 

en invierno que no va casi nadie... consideramos que es tan necesaria que la llevábamos 

en nuestro programa electoral... asumiendo el Ayuntamiento esa inversión... 

 

Hacer un cerramiento en el bar es el otro complemento que es necesario... 

 

Todo esto es perfecto... ahora bien, nosotros desde el primer momento pusimos pegas al 

procedimiento, no nos gusta... así lo hemos transmitido en la comisión informativa y en 

la reunión... incluso lo hablamos con Miguel...” 
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Seguidamente interviene la Sra. Amigó, en nombre del BLOC, y dice que agradecen la 

voluntad de Miguel Rubio y tienen la voluntad de que el acuerdo se adopte por 

unanimidad, pero que desea pedir un informe al respecto, por lo que solicita que quede 

sobre la mesa. 

 

El Sr. Alcalde decide dejar este punto sobre la mesa para un mejor estudio del tema. 

 

5. MODIFICACIÓN PRECIO PÚBLICO EPA 

 

Explica la propuesta el Sr. Alcalde. 

 

Los portavoces de PSOE y BLOC expresan su conformidad con el acuerdo, por lo que 

pasado el asunto a votación, por unanimidad de los/las asistentes, este Ayuntamiento 

Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

“Vista la conveniencia de ampliar la oferta lectiva de la EPA dada la demanda existente 

en estos momentos, se precisa introducir el precio público correspondiente a las clases 

de inglés e informática en la Ordenanza Reguladora del mismo. 

 

 Por ello, este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

 a) Modificar el artículo 3 de la Ordenanza Reguladora del Precio Público de 

"Otras Enseñanzas", quedando redactado como sigue: 

  

Artículo 3.- Cuantía:  La cuantía del precio público será la fijada en la tarifa siguiente: 

  

-ESCOLA  ESPORTIVA MUNICIPAL: 

Mayores de 16 años 

Gimnasia Tercera Edad…………………………… GRATUITA 

Gimnasia, mantenimiento………………………….GRATUITA 

Frontenis………………………………………………..12€ /mes 

Aeróbic, Pilates……………………..…………………..12€/mes 

Yoga……………………….……………………………18€ matricula 

                                    18€/mes 

Taekwondo…………………………………………..….12€/mes 

Atletismo………………………………………………...30€/año 

De 6 a 16 años 

Escuela Deportiva Infantil…………………………….…12€/año 

- ESCUELA DANZA DEL VIENTRE 

Mensualidad.......................................................................10 euros 

 - ESCOLETA DE TEATRE 
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Mensualidad......................................................................15 euros 

- OTRAS ENSEÑANZAS..............................................10 euros 

-ESCOLA PERMANENT D’ADULTS: 

Matrícula EPA y Valenciano (por curso): 

Residentes     20€ 

No residentes                40€  

 

Matrícula Inglés (por curso) 

Residentes     30€ 

No residentes                50€ 

 

Matrícula Informática (por curso) 

Residentes     30€ 

No residentes                50€ 

 

- Se contemplará una reducción del 20% de la matrícula por minusvalía. 

- Se contemplará una reducción del 10% de la matrícula por familia numerosa. 

 

-ESCOLA D’ESTIU: 

Natación     30 euros 

Mañanas, residentes    63 euros 

Mañanas, no residentes            125 euros 

Mañanas más comedor: 

Residentes              120 euros 

No residentes                         200 euros 

Todo el día, residentes            135 euros 

Todo el día, no residentes                240 euros 

 

En caso de que se matricule en L’ESCOLA D’ESTIU dos o más niños/as de una misma 

familia vecina de Bonrepòs i Mirambell, del total del importe se hará un descuento del 

25 %. 

 

INSTALACIONES POLIDEPORTIVO 

FRONTENIS: sin luz: 4.80€/h – con luz: 6€/h 

TENIS: sin luz: 4.80€/h – con luz: 6€/h 

FÚTBOL-SALA: sin luz: 9€/h – con luz: 15€/h 

BALONCESTO: sin luz: 9€/h – con luz: 15€/h 

PISCINA: Niños: 1€/h – Adultos: 1.80€/h 

 

 b) Que se sigan los trámites correspondientes hasta su aprobación definitiva.” 
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6. ADHESION AL PLAN DE EMPLEO CONJUNTO Y EXPTE 2 DE 

MODIFICACIÓN DE CRÉDITOS  

 

El Sr. Alcalde explica la propuesta de adhesión al plan, así como la correspondiente 

modificación de créditos que se propone: 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

El Sr. Raga, en nombre del Grupo Socialista y la Sra. Amigó, en representación del 

Grupo BLOC expresan su conformidad con la propuesta, aunque expresan su 

preocupación en lo que respecta al pago por parte de la Generalitat. 

 

Pasado el asunto a votación, por unanimidad de los/las asistentes, este Ayuntamiento 

Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

“Visto el Plan de Empleo Conjunto de las Administraciones Públicas Valencianas 

aprobado por Orden 3/2013, de 22 de marzo, de la Consellería de Economía, Industria, 

Turismo y Empleo, así como las bases aprobadas por las Diputación de Valencia, 

publicadas en el B.O.P. de fecha 2 de julio de 2013, este Ayuntamiento Pleno, adopta el 

siguiente acuerdo: 

 

a) Solicitar adherirse este Ayuntamiento al Plan de Empleo Conjunto de las 

Administraciones Públicas Valencianas aprobado por Orden 3/2013, de 22 de marzo, de 

la Consellería de Economía, Industria, Turismo y Empleo. 

 

PRESUPUESTO MUNICIPAL DE 2013. 

EXPEDIENTE Nº 2 DE MODIFICACIONES DE 

CREDITO 

 

TRANSFERENCIAS DE CRÉDITO 

 

 

Partida que se crea  

  

241.47000 Plan de Empleo Conjunto de las Adms. Pcas. 

Valencianas 

1.875,00 

 TOTAL 1.875,00 

  

  

Partidas que disminuyen  

  

165.21004 Contrato de mantenimiento alumbrado público 1.875,00 

TOTAL 1.875,00 
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 b) Aprobar el coste total del proyecto por la cantidad de 5.625 €, aportando este 

Ayuntamiento la cantidad de 1.875 € (5 trabajadores). 

 

 c) Aprobar el Expediente de Modificación de Créditos del Presupuesto 

Municipal que se adjunta al presente, a fin de dotar presupuestariamente la aportación 

municipal. 

 

 d) Comprometerse a cuantas obligaciones se deriven de la inclusión de este 

Ayuntamiento en el citado Plan. 

 

 e) Facultar a la Alcaldía para cuentos trámites y firma de documentos se precisen 

para la ejecución del presente acuerdo, así como a la Junta de Gobierno Local para 

aprobar las correspondientes bases y convocar el programa de ayudas en el ejercicio de 

2013." 

 

7. RETRIBUCIONES EN CASO DE INCAPACIDAD TEMPORAL 

 

 Explica el Sr. Alcalde en primer lugar la propuesta de acuerdo. 

Seguidamente toma la palabra el Sr. Raga, en nombre del PSOE, y dice literalmente:  

 

“Sobre este tema nos hacemos muchas preguntas... 

 

¿Por qué ahora? ¿Por qué no se llevó en período y plazo para la negociación? Se 

hace por alguien en concreto? ¿Cómo se nos dice que nos han engañado en la mesa de 

negociación? O os habéis dejado engañar o sois muy fáciles de engañar... a las 

reuniones se va preparado, lo demás no nos vale... por tanto nos parece un acuerdo 

válido y si no haberlo dejado por estudiarlo ese día... o la palabra de uno no vale nada... 

 

Solamente el sentir, expresado en la comisión informativa, que ustedes tienen, en contra 

de los funcionarios lo dice todo... hubo momentos que vimos como un odio hacia ellos, 

que nos hizo ver muchas cosas de las que están pasando en el personal del 

Ayuntamiento son pocas comparado con las que vendrán... y antes que trabajadores de 

este ayuntamiento son personas, eso no se debe de olvidar... las cosas se hacen de otra 

manera... 

 

Y después se nos pide que se apruebe por unanimidad, que si no arrimamos el hombro... 

¡¡¡por favor!!!  

 

Si habéis roto todos los consensos que había en el Ayuntamiento durante muchos años... 

ya lo dijimos el año pasado, que ya nada sería igual... para vosotros hemos sido un cero 
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a la izquierda... la mayoría absoluta era lo único que valía... os burláis y nos faltáis al 

respeto pleno si, pleno también... y ahora que vas a aprobar esto contra los funcionarios, 

votando un acuerdo al que tú llegaste, nos buscas... te dijimos que cuando nos buscaras 

no nos encontrarías... lee el acta y verás cómo fue así...” 

 

A continuación la Sra. Amigó, en nombre del BLOC, interviene y pregunta sobre el acta 

de la mesa de negociación con los trabajadores. 

 

Añade que votará en contra por rechazar la ley de la que deriva esta propuesta. 

 

Pasado el asunto a votación, por seis votos favorables de los/las concejales/as del PP y 

cinco votos en contra de los/las concejales/as de PSOE y BLOC, este Ayuntamiento 

Pleno adopta el siguiente acuerdo: 

 

“Visto el artículo 9 del Real Decreto-Ley 20/2012, de 13 de julio, que regula en su 

número l la prestación económica en la situación de Incapacidad Temporal del personal 

al servicio de las Administraciones Públicas,  

Resultando que por Providencia de esta Alcaldía de fecha 28 de junio último se dispuso 

que por Secretaría-Intervención se emitiese informe sobre las retribuciones que 

legalmente deban percibir los empleados de este Ayuntamiento en caso de Incapacidad 

Temporal,  

Resultando que con fecha l del actual mes de julio, por Secretaría Intervención se emitió 

el siguiente informe:  

"De acuerdo con lo ordenado por la Alcaldía de este Ayuntamiento, y en cumplimiento 

de lo establecido en el artículo 3.a) del Real Decreto 1174/1987, de 18 de septiembre, 

por el que se regula el Régimen Jurídico de los Funcionarios de Administración Local 

con Habilitación de Carácter Nacional, emito el siguiente,  

INFORME  

PRIMERO.-OBJETO.-El objeto del informe es sobre las retribuciones que legalmente 

deban percibir los empleados de este Ayuntamiento en caso de Incapacidad Laboral 

Transitoria.  

SEGUNDO.-REGIMENES APLICABLES.-Hay que distinguir dos colectivos: a) los 

funcionarios públicos ingresados con anterioridad al l de abril de 1993, procedentes de 

la antigua MUNPAL y b) los laborales, así como los funcionarios ingresados con 

posterioridad a dicha fecha.  

En cuanto al primer colectivo, es decir, los funcionarios provenientes de la antigua 

MUNPAL, hay que decir lo siguiente:  

El artículo l del Real Decreto 480/1993, de 2 de abril, por el que se integra en el 

Régimen General de la Seguridad social el Régimen especial de la Seguridad Social de 
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los Funcionarios de la Administración Local preceptúa:  

«l. El personal activo y pasivo que, en 31 de marzo de 1993, estuviese incluido en el 

campo de aplicación del Régimen Especial de la Seguridad Social de los Funcionarios 

de la Administración Local quedará integrado con efectos del 1 de abril de 1993 en el 

Régimen General de la Seguridad Social.  

2. A partir de la fecha de integración, al personal indicado en el apartado anterior le 

será de aplicación la normativa del Régimen General de la Seguridad Social, con las 

particularidades previstas en el presente Real Decreto».  

Por su parte, el artículo 6 del Real Decreto 480/1993, de 2 de abril, preceptuaba en su 

primer párrafo:  

«Las prestaciones de asistencia sanitaria y de incapacidad laboral transitoria se 

concederán al personal activo y, en su caso, a sus familiares, en los mismos términos y 

condiciones que los previstos en el Régimen General de la Seguridad Social, si bien 

serán prestadas de acuerdo con lo establecido en la Disposición Transitoria Quinta».  

Por lo que se refiere a las prestaciones por incapacidad laboral transitoria del 

personal activo (hoy incapacidad temporal) la Disposición Transitoria Quinta párrafo 

quinto del Real Decreto 480/1993, indicaba que «la prestación por incapacidad laboral 

transitoria derivada de contingencias comunes, se reconocerá y abonará por las 

Corporaciones Locales, entidades o instituciones que tengan a su cargo el personal 

activo que se integre».  

Es decir los funcionarios integrados provenientes de la extinta MUNPAL están 

incluidos en régimen general de la seguridad social y las prestaciones a las que tienen 

derecho en la situación de incapacidad temporal es exactamente la misma que el resto 

de los funcionarios de administración local, con la diferencia para la Corporación Local 

de que la prestación es totalmente a cargo de la Corporación.  

En cuanto al segundo colectivo (igual al primero en cuanto a prestaciones) hay 

distinguir dos situaciones: los que iniciaran la incapacidad temporal con anterioridad al 

14 de octubre de 2012 Y los que la iniciaran después de dicha fecha. Dado que 

actualmente en este Ayuntamiento no hay ningún empleado que iniciara la incapacidad 

temporal con anterioridad a esta fecha, estudiaremos solamente la situación de 

incapacidad temporal que rige actualmente. La normativa actual viene establecida por lo 

dispuesto en el artículo 9 del Real Decreto-Ley 20/2012, de 13 de julio, que regula en su 

número 1 la prestación económica en la situación de incapacidad temporal del personal 

al servicio de las Administraciones Públicas y órganos constitucionales. Por su parte, el 

número 2 del mismo artículo 9 prevé que "cada Administración Pública, en el ámbito 

de sus respectivas competencias, podrá complementar las prestaciones que perciba el 

personal funcionario incluido en el Régimen General de Seguridad Social y el personal 

laboral a su servicio en las situaciones de incapacidad temporal, de acuerdo con los 
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siguientes limites referidos a las retribuciones que vinieran percibiendo en el mes 

anterior al de causarse la incapacidad.”   

l. Cuando la situación de incapacidad temporal derive de contingencias comunes se 

podrán reconocer los siguientes complementos retributivos:  

-Durante los 3 primeros días hasta alcanzar como máximo el 50 % de las retribuciones. 

(En el régimen general de la seguridad social, durante estos tres días no hay 

prestación).  

-Desde el día 4° hasta el 20°, ambos inclusive, la suma de la prestación económica 

reconocida por la Seguridad Social y el complemento reconocido no podrá superar en 

ningún caso el 75 % de las retribuciones. (En el régimen general de la seguridad social 

la cuantía de la prestación es del 60 % de la base reguladora).  

-A partir del día 21º inclusive, la equivalente al 100 % de las retribuciones. (En el 

régimen general de la seguridad social la cuantía de la prestación es del 75 % de la 

base reguladora).  

2. Cuando la situación de incapacidad temporal derive de contingencias profesionales, 

la prestación reconocida por la Seguridad Social podrá ser complementada, desde el 

primer día, hasta alcanzar como máximo el 100 % de las retribuciones que vinieran 

correspondiendo a dicho personal en el mes anterior al de causarse la incapacidad. 

(En el régimen general de la seguridad social la cuantía de la prestación es del 75 % de 

las retribuciones).  

Además, según el número 5 del artículo 9, cada Administración Pública podrá 

determinar, respecto a su personal, los supuestos en que con carácter excepcional y 

debidamente justificados se pueda establecer un complemento hasta alcanzar, como 

máximo, el 100 % de las retribuciones que vinieran disfrutando en cada momento, 

considerándose en todo caso debidamente justificados los supuestos de hospitalización 

e intervención quirúrgica.  

Pues bien, la Disposición Transitoria Decimo Quinta concede un plazo de 3 meses para 

que cada Administración Pública desarrolle las previsiones contenidas en el artículo 9.2 

desde la publicación de Real Decreto-Ley, plazo a partir del cual surtirá efectos en todo 

caso.  

 

TERCERO.-SITUACION DE ESTE AYUNTAMIENTO.-No hay nada establecido en 

cuanto a la Incapacidad Temporal (antes Incapacidad Laboral Transitoria) en el 

Convenio Colectivo de este Ayuntamiento; no obstante siempre se ha complementado 

hasta el 100 % de las retribuciones desde el primer día. No obstante, recogido o no en el 
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convenio, hay que tener en cuenta lo dispuesto en el apartado 7 del artículo 9 de dicho 

Real Decreto Ley, que dice: 7. "Asimismo, se suspenden los Acuerdos, Pactos y 

Convenios vigentes que contradigan lo dispuesto en este artículo. " Es decir hubiera o 

no acuerdo, pacto o convenio, fue suspendido por dicho Real Decreto-Ley.  

 

En relación a ello, en la Mesa General de Negociación, en sesión celebrada el día 31 de 

octubre de 2012, se adopta acuerdo, cuya parte dispositiva dice:  

a) Que durante los tres primeros días de incapacidad transitoria de un trabajador, las 

retribuciones quedan fijadas en un 50% de los conceptos de la nómina fijos y 

periódicos.  

b) Que en el tramo que va del día 4 al 21 de baja por incapacidad transitoria, sus 

retribuciones se complementarán hasta alcanzar el 100% de la mensualidad ordinaria.  

 

En relación a ello, hay que decir lo siguiente:  

a) No es un acuerdo de un órgano resolutorio del Ayuntamiento. Este acuerdo de la 

Mesa de Negociación debería haberse sometido a la aprobación del Ayuntamiento 

Pleno, órgano que tiene las atribuciones para aprobar dicho acuerdo, según lo dispuesto 

en el artículo 22.2 i) de la vigente Ley Reguladora de las Bases de Régimen Local.  

b) Es adoptado fuera del plazo establecido por la Disposición Transitoria Decimo 

Quinta del citado Real Decreto-Ley. Es decir, en fecha 14 de octubre de 2012 expiró el 

plazo para acordar mejorar las prestaciones por Incapacidad Temporal. ¿Adoptado 

después de esa fecha, adquiere vigencia? Según la norma, NO.  

c) Pero lo que es más claro y palpable, el Ayuntamiento complementa el 50 % en los 

tres primeros días de la baja, pero del 4° al 20° día sólo puede complementar hasta el 75 

%, no el 100 %. Y del 21° día en adelante que puede complementar hasta el 100 %, no 

acuerda nada.  

CONCLUSIÓN.  

A) Si se hubiese adoptado acuerdo Plenario antes del 14 de octubre de 2012, este 

Ayuntamiento hubiese podido complementar los siguientes complementos retributivos:  

l. Cuando la situación de incapacidad temporal derive de contingencias comunes:  

-Durante los 3 primeros días hasta alcanzar como máximo el 50 % de las retribuciones.  

-Desde el día 4° hasta el 20°, ambos inclusive, la suma de la prestación económica 

reconocida por la Seguridad Social y el complemento reconocido no podrá superar en 

ningún caso el 75 % de las retribuciones.  
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-A partir del día 21°, inclusive, la equivalente al 100 % de las retribuciones  

Casos excepcionales que puede determinar el Ayuntamiento: con carácter excepcional y 

debidamente justificados: se puede establecer un complemento hasta alcanzar, como 

máximo, el 100 % de las retribuciones que vinieran disfrutando en cada momento, 

considerándose, en todo caso, debidamente justificados los supuestos de hospitalización 

e intervención quirúrgica  

2. Cuando la situación de incapacidad temporal derive de accidente de trabajo y 

enfermedad profesional  

Desde el primer día, hasta alcanzar como máximo el 100 % de las retribuciones.  

  

B) No habiendo adoptado acuerdo Plenario antes del 14 de octubre de 2012 aprobando 

las mejoras de los complementos (caso de este Ayuntamiento), se estará a las 

prestaciones que establece el Régimen General de Seguridad Social, que son:  

 

l. Cuando la situación de incapacidad temporal derive de contingencias comunes 

-Los 3 primeros días: sin prestaciones.  

-Del 4° al 20° día: el 60 % de sus retribuciones totales.  

-Del 21°día en adelante. El 75 % de sus retribuciones totales.  

2. En caso de accidente de trabajo y enfermedad profesional:  

75% de sus retribuciones totales, desde el día en que se produzca el nacimiento del 

derecho  

Es cuanto tengo a bien informar, sin perjuicio de cualquier otro informe mejor 

fundado."  

Considerando que de acuerdo con lo negociado en la Mesa General de Negociación, y 

dentro de la legalidad no se puede complementar las retribuciones del 4° al 20° día más 

allá del 75 %, este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente acuerdo:  

• a) Cuando la situación de incapacidad temporal derive de contingencias comunes, 

hasta el tercer día, se le reconocerá un complemento retributivo del cincuenta por ciento 

de las retribuciones que se vinieran percibiendo en el mes anterior al de causarse la 

incapacidad. Desde el día cuarto hasta el vigésimo, ambos inclusive, se reconocerá un 

complemento que sumado a la prestación económica reconocida por la Seguridad Social 

sea equivalente al setenta y cinco por ciento de las retribuciones que vinieran 

correspondiendo a dicho personal en el mes anterior al de causarse la incapacidad. A 

partir del día vigésimo primero, inclusive, se le reconocerá una prestación equivalente al 

cien por cien de las retribuciones que se vinieran percibiendo en el mes anterior al de 

causarse la incapacidad.  
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El Ayuntamiento determinará los supuestos en que con carácter excepcional y 

debidamente justificado el complemento pueda alcanzar durante todo el periodo de 

duración de la incapacidad el cien por cien de las retribuciones que vinieran disfrutando 

en cada momento. A estos efectos, se considerarán en todo caso debidamente 

justificados los supuestos de hospitalización e intervención quirúrgica.  

 

• b) Cuando la situación de incapacidad temporal derive de contingencias profesionales, 

la prestación reconocida por la Seguridad Social será complementada durante todo el 

periodo de duración de la misma, hasta el cien por cien de las retribuciones que viniera 

percibiendo dicho personal en el mes anterior al de causarse la incapacidad.” 

 

8. MOCION PSOE SOBRE DEUDAS CON EL COLEGIO 

 

Esta moción queda fusionada con el punto nº 11 MOCION BLOC SOBRE DEUDAS 

CON EL COLEGIO. 

 

La Sra. Trives expone unos carteles en el pleno. 

 

Interviene el Sr. Ramón y pregunta al Sr. Alcalde si tiene algo que decir, a lo que el Sr. 

Alcalde le responde que no. 

 

El Sr. Raga dice que eso es ilegal. 

 

A continuación lee la moción la Sra. Soriano que dice: 

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Hace año y medio presentamos una moción a este pleno en la que denunciábamos los 

impagos reiterados por parte de la Generalitat Valenciana y la deuda que contantemente 

mantiene, habían llevado a el colapso y la asfixia financiera a multitud de empresas, e 

incluso a la quiebra. Al igual que a muchísimas instituciones, administraciones y 

Ayuntamientos. 

 

La moción se presentó por los impagos de la Conselleria de Educación al colegio de 

Bonrepòs i Mirambell que resultaban ser de tal calibre que resultaban insoportables. 

 

Pues año y medio después, a pesar de varios planes de pagos a proveedores, la situación 

vuelve a ser insoportable. A día 15 de julio, al colegio de Bonrepòs i Mirambell deben 

los gastos de funcionamiento de todo el 2013 (unos 14.000 €), las becas de comedor 

desde el curso pasado y todo el curso que ha terminado (+ de 50.000 €), a lo que hay 

que sumar los bono libros que deben dos años a los padres. En total más de 64.000 € 

más los bono-libros, algo ciertamente ¡insoportable! 
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El Ayuntamiento de Bonrepòs i Mirambell, y en especial su Concejala de Educación y 

su Alcalde, no pueden inhibirse una vez más y mirar hacia otro lado ante la situación 

que está viviendo nuestro centro escolar Mare de Déu del Pilar. 

 

Por todo ello, el GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA DEL AYUNTAMIENTO DE 

BONREPÒS I MIRAMBELL  propone al pleno los siguientes: 

ACUERDOS 

1.- Que se eleve una queja a la Conselleria de Educación, explicando la situación,  

recordándoles sus obligaciones y que abonen toda la deuda, para que no sigan 

deteriorando el buen funcionamiento del centro, ni la educación de nuestros jóvenes. 

 

2.- Que se exija una reunión con la actual Consellera de Educación, Doña Mª José 

Catalá, en donde acuda toda la comunidad Educativa del municipio (Dirección del 

Centro, AMPA y Ayuntamiento) y se exija el pago de la deuda y una fecha firme para la 

erradicación de los barracones en nuestro municipio.” 

 

Seguidamente interviene la Sra. Sancho que dice literalmente: 

 

“Antes que nada me gustaría dar una noticia que aunque no ha sido mencionada 

imagino que alegrará a todos por los beneficios que repercutirán en el colegio: Nos ha 

concedido la Conselleria el medio PT más que solicitamos además de 4.363€ del 

contrato programa. 

 

Este dinero a propuesta del director  del colegio se destinará a pizarras digitales, el 

primer ciclo ya cuenta con ellas y ahora el segundo ciclo también tendrá.  

 

Con respecto a los gastos de funcionamiento la semana pasada se hizo un ingreso de 

5.300€ de la deuda del comedor. 

Aunque se realizan ingresos constantes por parte de la Conselleria para el pago de la 

deuda del colegio, remitiremos un escrito en el que se solicite el pago de la deuda total 

por parte de la Conselleria de Educación.” 

 

El Sr. Raga toma la palabra a continuación y dice que no dude de la veracidad de las 

cifras que figuran en la moción ya que se las han facilitado en el mismo centro escolar. 

La Sra. Sancho le contesta que ni las pone en duda ni las da por buenas. 

 

Se decide el desglose de los acuerdos de la moción para su votación por separado. 

 

Pasado el asunto a votación, este Ayuntamiento Pleno, por unanimidad de los/las 

asistentes adopta el siguiente acuerdo:  

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 
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Hace año y medio presentamos una moción a este pleno en la que denunciábamos los 

impagos reiterados por parte de la Generalitat Valenciana y la deuda que contantemente 

mantiene, habían llevado a el colapso y la asfixia financiera a multitud de empresas, e 

incluso a la quiebra. Al igual que a muchísimas instituciones, administraciones y 

Ayuntamientos. 

 

La moción se presentó por los impagos de la Conselleria de Educación al colegio de 

Bonrepòs i Mirambell que resultaban ser de tal calibre que resultaban insoportables. 

 

Pues año y medio después, a pesar de varios planes de pagos a proveedores, la situación 

vuelve a ser insoportable. A día 15 de julio, al colegio de Bonrepòs i Mirambell deben 

los gastos de funcionamiento de todo el 2013 (unos 14.000 €), las becas de comedor 

desde el curso pasado y todo el curso que ha terminado (+ de 50.000 €), a lo que hay 

que sumar los bono libros que deben dos años a los padres. En total más de 64.000 € 

más los bono-libros, algo ciertamente ¡insoportable! 

 

El Ayuntamiento de Bonrepòs i Mirambell, y en especial su Concejala de Educación y 

su Alcalde, no pueden inhibirse una vez más y mirar hacia otro lado ante la situación 

que está viviendo nuestro centro escolar Mare de Déu del Pilar. 

 

Por todo ello, este Ayuntamiento Pleno adopta el siguiente: 

ACUERDO 

1.- Que se eleve una queja a la Conselleria de Educación, explicando la situación,  

recordándoles sus obligaciones y que abonen toda la deuda, para que no sigan 

deteriorando el buen funcionamiento del centro, ni la educación de nuestros jóvenes.” 

 

Pasado a votación seguidamente el segundo punto de la moción, queda desestimado por 

seis votos en contra de los/las concejales del PP y cinco votos favorables de los/las 

concejales/as de PSOE y BLOC. 

 

9. MOCION PSOE SOBRE BECAS DE ESTUDIOS 

Lee la moción la Sra. Soriano que dice: 

 

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

Las decisiones que están adoptando, tanto el Gobierno de España como el Gobierno de 

la Generalitat Valenciana, en la actual situación de crisis económica profunda que 

estamos viviendo, están generando una sociedad fracturada. 

 

Las peores cifras de los países que participan en la cumbre de Roma, España es con 

diferencia el que peores cifras muestra: hasta abril, un total de 964.000 jóvenes estaban 

parados en nuestro país, con una tasa de desempleo del 56,4%. 



40 

 

 

Las cifras evidencian que uno de cada cuatro parados menores de 25 años en la zona 

euro es español. En la Comunidad Valenciana tenemos el 30% de paro, el 18% de las 

personas viven en niveles de pobreza, y más de 118.000 familias no reciben ningún tipo 

de prestación. 

 

Según un estudio elaborado por las universidades de Jaén y Valencia, este año, unos 

35.000 estudiantes han perdido su beca, como consecuencia de los nuevos requisitos 

impuestos por el Ministro Wert para acceder a ellas. Por esta vía el Ministerio ha 

recortado 110 Millones de euros. Y el próximo curso, el número de estudiantes que 

habrán perdido las ayudas al estudio se elevará a 85.000, según el estudio citado. Así y 

en apenas dos cursos España retrocederá a unas tasas de cobertura en becas con tan sólo 

un 16% de estudiantes becados, cifra similar a la que había en el curso 2003-2004. Esta 

investigación señala que en apenas dos años, España retrocederá a niveles de inversión 

de hace una década con un recorte de más de 300 millones de euros en ayudas al 

estudio. 

 

Una beca es para compensar la desigualdad económica en el acceso a un derecho, es una 

forma de garantizar que unos recursos más modestos no van a impedir a un joven poder 

estudiar. 

 

Los socialistas denunciamos que el PP esté retrocediendo varias décadas creando una 

educación universitaria para ricos por culpa de la desmesurada subida de tasas que ha 

supuesto un gran sacrificio para muchas familias y la imposibilidad del pago de las 

mismas para otras. 

 

Con el Gobierno del PSOE se logró que las becas fueran un derecho no sujeto a la 

disponibilidad presupuestaria y que se llegara al máximo histórico en becarios y 

cuantías, haciendo así efectiva la necesaria igualdad de oportunidades. 

 

Hace unos días hemos conocido el borrador de Real Decreto sobre becas que el 

Gobierno de España pretende aprobar en el mes de agosto, en el que se pretenden 

endurecer los requisitos para ser beneficiario de una beca. Frente a esta 

irresponsabilidad del Gobierno de España, nuestro municipio no puede permanecer 

ajeno, y es preciso un pronunciamiento claro que exija al Gobierno de España y al 

Gobierno de la Generalitat Valenciana que respeten el derecho de los jóvenes a acceder 

o a permanecer en la Universidad sin verse excluidos de la misma por falta de recursos 

económicos. 

 

Por todo ello, el Grupo Socialista presenta para su consideración y aprobación por el 

Pleno  los siguientes ACUERDOS 
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1º Instar al Gobierno de España a que lleve a cabo una congelación de tasas 

universitarias a los importes fijados para el curso 2011-2012. 

2º Instar al Gobierno de España a que restituya los requisitos establecidos para la 

obtención de becas por el Real Decreto 1721/2007 por el que se establece el régimen de 

las becas y ayudas al estudio a los previos a la aprobación del Real Decreto 100/2012, 

de 29 de junio. 

3º Instar al Gobierno de la Generalitat Valenciana a que adopte las medidas 

necesarias para la cobertura de los precios públicos de matrícula para aquellos 

estudiantes que, por su situación económica personal o familiar, no puedan afrontar el 

pago de los mismos.” 

 

Abierta deliberación al respecto, toma la palabra en primer lugar la Sra. Amigó, en 

nombre del BLOC, para expresar su conformidad con la propuesta de acuerdo, que las 

becas son un derecho de todos y que una sociedad es más rica cuanta más cultura tiene. 

 

El Sr. Alcalde a continuación solicita que quede sobre la mesa para un mejor estudio del 

tema, lo que no acepta el PSOE. 

 

Pasado el asunto a votación, queda rechazada la propuesta por cinco votos favorables de 

los concejales/as de PSOE y BLOC y seis votos en contra de los/las concejales/as del 

PP. 

 

10. MOCION PSOE SOBRE GASTOS JUDICIALES RECURSO 

CONTENCIOSO 

 

Lee la moción en primer lugar el Sr. Ramón, que dice: 

 

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS 

A raíz de la aprobación en la JGL del 4 de septiembre de 2012 el acuerdo por el que se 

adjudicaba de la gestión de la biblioteca municipal y centro de información juvenil a 

una empresa privada, por plazo de cuatro años prorrogables por sucesivos periodos 

anuales, que se prestaran a cambio de la utilización de tres aulas de la Sala A del Centro 

Cívico Municipal, con informe en contra del secretario, constituyendo una cesión de 

suelo público, por lo que todos los concejales de la oposición consideraron que el acto 

es, manifiestamente contrario a la legalidad, con lo que presentaron un recurso de 

reposición contra dicho acuerdo. 

 

También se realizaron distintas reuniones con los portavoces de los grupos municipales 

en las que se solicitó al alcalde que comenzara el proceso de nuevo para realizarlo de 

forma correcta, a lo que el sr. Alcalde se negó en repetidas ocasiones. 
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Posteriormente ante la no respuesta a dicho recurso y ante la invitación por parte del 

Alcalde, para que se fuera a los juzgados, si se quería una respuesta, 4 concejales 

creímos conveniente ir a los tribunales y plantear un contencioso contra el acuerdo de la 

JGL. 

 

Llegado a este punto, como los que interponen el recurso son concejales de la 

corporación, el Ayuntamiento, no puede recibir asistencia letrada del servicio de 

defensa en juicio de la Diputación Provincial, debiendo contratar servicios de abogado y 

procurador. 

 

El Ayuntamiento por acuerdo de JGL ha decidido contratar a la abogada Pilar Jiménez 

Vanegas del Colegio de Abogados de Valencia por un importe de 3.000€ más IVA y a 

Mª Rosa Calvo Barber Procuradora de Valencia por un importe de 400€ más IVA para 

el ejercicio de la defensa en juicio en el recurso 000740/2012 interpuesto ante el 

Juzgado de lo Contencioso-Administrativo nº 6 de Valencia.  

 

Por todo ello, el Grupo Socialista presenta para su consideración y aprobación por el 

Pleno  los siguientes  

ACUERDOS 

A. Que dado que el acuerdo tomado en la JGL del 4 de septiembre por el que se 

adjudicaba de la gestión de la biblioteca municipal y centro de información juvenil, por 

plazo de cuatro años, prorrogables por sucesivos periodos anuales, que se prestaran a 

cambio de la utilización de tres aulas de la Sala A del Centro Cívico Municipal, con 

informe en contra del secretario municipal por no cumplir los requisitos de este tipo de 

proceso según la regulación vigente, solicitamos que: 

 

1. Sea el sr. Alcalde quien asuma el coste de los gastos ocasionados por el proceso 

judicial en vez de la corporación municipal, dado que la actuación que ha originado el 

recurso es debida enteramente a la actuación personal y poco reflexiva del sr. Alcalde.” 

 

Abierta deliberación al respecto, toma la palabra en primer lugar la Sra. Amigó para 

expresar su conformidad con la propuesta. 

 

Seguidamente interviene el Sr. Alcalde para decir que lo que quiere el PSOE es que 

pague el Alcalde, pero que cuando ellos estaban en el gobierno, pagaba el 

Ayuntamiento, como tantas veces ha pasado con Vicenta Bosch. 

 

El Sr. Ramón aclara que no dicen que no sea legal, sino que es injusto. 
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Pasado el asunto a votación, queda rechazada la propuesta por cinco votos favorables de 

los/las concejales/as de PSOE y BLOC y seis votos en contra de los/las concejales/as 

del PP. 

 

11. MOCION BLOC SOBRE DEUDAS CON EL COLEGIO 

 

Este punto ha quedado fusionado con el 8. MOCION PSOE SOBRE DEUDAS CON 

EL COLEGIO 

 

12. INFORMES DE PRESIDENCIA 

 

El Sr. Alcalde informa sobre los siguientes asuntos: 

 

- Sobre las plazas de aparcamiento 

- Sobre la concesión de la asistencia técnica para la revisión del PGOU y el 

contrato con la técnica redactora  del Documento Consultivo 

- Sobre el procedimiento de declaración de responsabilidad tributaria y audiencia 

por deudas de la Comunidad de Usuarios de Vertidos de la Cuenca del Carraixet. 

- Sobre el Programa Provincial  de Asistencia Nutricional para Menores 

Escolarizados en Educación Infantil y Primaria. 

- Auto sobre la ejecución de la sentencia de la UE 3 

 

13. INFORMES ÓRGANOS SUPRAMUNICIPALES 
No se presenta ningún informe. 

 

14. RUEGOS Y PREGUNTAS 

 

Toma en primer lugar la palabra la Sra. Amigó y dice sobre el Auto de ejecución de la 

sentencia de la UE3, que son responsables todos los que votaron a favor. 

A continuación se abre un intenso debate al respecto. 

Finalmente el Sr. Alcalde dice que los integrantes del gobierno socialista fueron unos 

irresponsables. 

 

Seguidamente efectúa las siguientes preguntas: 

- Pregunta cuándo va a estar terminado el nuevo centro de salud. La Sra. Godino 

pregunta a su vez que dónde está el informe favorable de infraestructuras de la 

Conselleria. 

En este momento, se vuelve a generar un nuevo debate a este respecto. 

- Pregunta sobre la eliminación de las palomas. Le explica el Sr. Alcalde. 

- Pregunta sobre el artículo para la revista El Poble. El Sr. Alcalde le responde que 

no se ha editado el número previsto de la revista. 
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Seguidamente efectúa los siguientes ruegos: 

- Ruega se retire el cartel expuesto en el Centro Cívico de España 2000 

- Ruega se les entregue el proyecto de ampliación del colegio. 

 

Finalmente expresa su agradecimiento al Sr. Alcalde por acceder a su solicitud de 

cambio de fecha de celebración de esta sesión del Pleno. 

 

A continuación, el Sr. Raga efectúa las siguientes preguntas: 

- Por qué no se ha convocado una reunión de portavoces que solicitaron para ver 

el proyecto de Conselleria del colegio. Le responde la Sra. Sancho que no se ha hecho 

debido a un lapsus. 

- Solicita la entrega de documentación solicitada y pendiente de entregar. Se le 

responde que se los entregará la administrativa de urbanismo. 

- Expone una queja sobre la desinsectación y desratización. Le responden el Sr. 

Alcalde y la Sra. Trives que se ha comunicado a ETS y que ya se está efectuando. 

- Pregunta por unas ruedas que han quedado en las paredes del cuartel. Le 

responde el Sr. Alcalde que está previsto que se las lleve una empresa. 

- Pregunta cuál es la previsión de incorporación de los policías que se encuentran 

en situación de baja médica. Le responde el Sr. Alcalde que está previsto que el agente 

Vacas se incorpore durante el mes de agosto y el agente Marí durante el mes de 

septiembre. 

- Pregunta finalmente por qué no asiste la Sra. Sancho a muchas Juntas de 

Gobierno Local. Le responde la Sra. Sancho que es una cuestión laboral. 

 

Y no habiendo más asuntos que tratar, el Sr. Alcalde levantó la sesión, siendo las 

veintidós horas treinta minutos, de todo lo cual, como secretario, doy fe. 

 

El alcalde                                El secretario 

 

 

 

 

Fernando Traver Sanchis                  Ernesto Cárcel Pérez 


